
Protokół z przebiegu XXXIV sesji Rady Gminy Pszczew, która odbyła się w dniu 21września 2017 

roku w sali GOK przy ul. Zamkowej 14 w Pszczewie. 

 

Odegrano hymn. 

Otwarcia XXXIV sesji Rady Gminy Pszczew dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pszczew, Pan 

Zbigniew Gajewski. Po czym stwierdził, że na 15 radnych obecnych było 13 radnych wobec czego rada 

władna była do podejmowania uchwał. Nieobecny  radny Seweryn Kowalski i radny Konrad Kiona. 

Następnie prowadzący obrady  powitał wszystkich radnych, sołtysów oraz mieszkańców gminy. 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Zastępca Wójta Gminy- Krystian Grabowski 

2. Skarbnik Gminy- Halina Jokiel 

3. Radca Prawny- Michał Siemiatowski 

4. Inspektor UG- Janusz Leśny. 

 

Prowadzący obrady poinformował, że radni otrzymali porządek obrad i pytał o uwagi do porządku.  

Radny Piotr Adamski wnioskował o wykreślenie projektu uchwały Nr 263 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Pszczew,  w obrębie 

Pszczew z uwagi na to, iż rada gminy  zajmowała się tym tematem  kilka razy i wypowiedziała się w 

tym temacie jednoznacznie. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie wniosek radnego Piotra Adamskiego. 

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów za- 9, przeciw-1; wstrzymujace-2 zdecydowała  

o wycofaniu z porządku obrad projektu uchwały Nr 263. 

 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski wnioskował o wprowadzenie do porządku obrad projekt 

uchwały Nr 264 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Międzyrzeckiego na 

dofinansowanie przedsięwzięcia pn. „Przebudowa drogi powiatowej w Pszczewie: ul. Sikorskiego, ul. 

Poznańska” w miejsce wycofanego wcześniej projektu chwały Nr 263. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie wniosek zastępcy Wójta. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za- 13, przeciw-0; wstrzymujace-0 zdecydowała  

o wprowadzeniu do porządku obrad projekt uchwały Nr 264. 

  

Po przyjętych zmianach prowadzący obrady odczytał porządek obrad według którego przebiegały 

obrady sesji. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z  XXXIII sesji Rady Gminy Pszczew. 

4. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  

5. Informacje Wójta Gminy:  z działalności międzysesyjnej, z wykonania uchwał rady 

gminy oraz realizacji budowy hali sportowej i pozostałych inwestycji. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy z działalności międzysesyjnej.. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Pszczewie,  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Mikołaja Kopernika w Pszczewie - druk Nr 258, 

b) zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok - druk Nr 259.    

c) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017-2025 – druk Nr 260. 

d) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych niezabudowanych- druk Nr 

261. 
e) zasad odpłatności za umieszczanie reklam na terenach i budynkach, stanowiących mienie 

komunalne Gminy Pszczew- druk Nr 262. 

f) Udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Międzyrzeckiego- druk Nr 264. 

8. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 



9. Sprawy organizacyjne- korespondencja.                        

10. Zamknięcie obrad.   

Na obrady przybył radny Konrad Kiona i rada obradowała w 14 osobowym składzie. 

 

Ad. 3 

Prowadzący obrady wnioskował o przyjęcie protokołu z XXXIII sesji bez odczytywania. Rada Gminy 

jednogłośnie za-14;przeciw-0;wstrzymujące-0 przyjęła protokół bez odczytywania. 

Ad.4 

Radny Ryszard Wołyński droga Bobowicko- Sterki wymaga naprawy(pomalowanie pasów) oraz 

wspomniał o  drodze do świetlicy w Nowym Gorzycku, która wykonano ale teren za drogą nie został 

doprowadzony do stanu przed remontem drogi. 

 

Przewodniczący Klubu „Twój Samorząd” radny Józef Piotrowski złożył 2 interpelacje i 1 wniosek na 

piśmie. Prośba o szczegółowe, pisemne informacje: 

Czy w związku z prowadzoną największą inwestycją w naszej Gminie- budową hali sportowej 

powołano „Radę budowy”? Kto wchodzi w jej skład? Jak często „Rada budowy” spotyka się  

i monitoruje przebieg prac? 

Czy w tych ramach prowadzona jest systematyczna dokumentacja, w tym fotograficzna? 

W jakim terminie ustalony zostanie przetarg na działkę gminną o numerze 146/7, obręb Zielomyśl?. 

Aktualnie jest ona w bezumownym użytkowaniu przez osobę, która nie jest mieszkańcem naszej gminy. 

Wniosek o wycięcie drzew znajdujących się na działce nr 1508 obręb Pszczew ( cmentarz żydowski). 

Chodzi o drzewa znajdujące się przy ulicy w kierunku Trzciela. Stanowią one bezpośrednie zagrożenie 

dla pieszych i pojazdów- pochylenie drzew jest znaczne i każde niesprzyjające warunki pogodowe mogą 

spowodować ich przewrócenie. 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun złożył pisemny wniosek o zakup masywnych a zarazem 

estetycznych  ławek przy Ośrodku Zdrowia na ul. Strażackiej oraz przy klombie zieleni na ul. 

Słonecznej. 

 

Ad.5 

Zastępca Wójta Krystian Grabowski przedstawi informację międzysesyjną, z wykonania uchwał rady 

gminy oraz z realizacji inwestycji gminnych. Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Inspektor Janusz Leśny przedstawił informację z realizacji budowy hali sportowej. 

 

Inspektor Janusz Leśny poinformował, że w miesiącu kwietniu 2017 r. roboty na budowie wznowiono. 

Dokończono montaż instalacji sanitarnej pod posadzkowej  oraz układanie kruszywowych warstw 

podłoża pod posadzki oraz podłogę płyty głównej hali. Wykonano zagęszczenie podłoży 

kruszywowych. 28.04.2017 r. ułożono podkład betonowy pod posadzki oraz podłogę płyty głównej hali.  

Od dnia 12.06.2017 r. roboty na budowie wznowiono.  Rozpoczęto  roboty murowe ścian parteru 

obiektu.  

W II połowie czerwca wykonawca zgłosił błędne obliczenia projektowe dźwigarów dachowych. 

Jednocześnie zaproponował  zmianę rodzaju pokrycia dachowego z płyt PW8B na membranę z tworzyw 

sztucznych, jako rozwiązanie lepsze  w użytkowaniu (dach z płyt PW8B ma mostki termiczne i często 

występujące  nieszczelności na styku płyt) .  

         W I połowie lipca wykonawca przedstawił ofertę cenową na wykonanie dźwigarów dachowych  

o zwiększonych wymiarach przekroju poprzecznego,  obliczonych na przeniesienie obciążeń od pokry-

cia dachu wykonanego z membrany. 

          W II połowie sierpnia wykonawca przedstawił ofertę cenową na wykonanie pokrycia dachu  

z membrany. Proponowane przez wykonawcę zmiany  projektowe pociągają  za sobą konieczność wy-

datkowania dodatkowych nakładów na realizację inwestycji w kwocie brutto około 362.000,00 zł. 

Radny Piotr Adamski zwrócił uwagę na kwestię nadzoru inspektora budowlanego, ponoć inspektor 

zażądał bardzo niską cenę za nadzór. Inspektor nadzoru powinien dokonywać dwa wpisy w tygodniu. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski- prosił rade o stanowisko w którą stronę idziemy, czy 



realizujemy dotychczasowy projekt, czy godzimy się na przedstawione przez Janusza Leśnego 

propozycje zmian. 

Radny Piotr Adamski pytał Skarbnika czy stać nas na proponowane zmiany?  

Radny Krzysztof Młynarczyk przypomniał wspólne posiedzenie radnych z udziałem wykonawcy, gdzie 

rozmawiano o konieczności zmian i wówczas rada nie była przeciwna. 

Radny Józef Piotrowski  poinformował, że Komisja ds. Promocji, Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych 

została powiadomiona o zmianach, do których się przychyliła. 

Prowadzący obrady Zbigniew Gajewski przypomniał, że rada gminy prosiła o szczegóły zmian. Ponadto 

rada zadeklarowała udział w radach budowy. 

Radny Krzysztof Kaczmarek pytał, czy zmiany zgłoszone przez Pana Janusza Leśnego będą wykonane 

przez  projektanta w ramach rękojmi? 

Zastępca Wójta Pan Krystian Grabowski odpowiedział, że w ramach rękojmi. 

Z kolei radny Romuald Tankielun- obawiał się czy wobec planowanych zmian wykonawca zdąży 

wykonać zadania ujęte w harmonogramie prac? 

Janusz Leśny poinformował, że wykonawca czeka na decyzję i jest w stanie rzucić duże siły na 

realizację zadania. 

W zakresie realizacji inwestycji gminnych zakończono drogę w Nowym Gorzycku. 

Droga w Stokach umowa podpisana, realizacja zadania do końca października br. 

Firma BRUBED rozpocznie inwestycję na Osiedlu Zamielno kwiecień i maj 2018 rok. 

 

Ad.6 

Prowadzący obrady Pan Zbigniew Gajewski poinformował o sprawozdaniu z wykonania budżetu za  

I półrocze, które radni otrzymali celem jego oceny. Wobec braku uwag radnych , rada przyjęła 

informację  do akceptującej wiadomości. 

 

Ad.7 

a)  Projekt Nr 258 w sprawie przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkół w Pszczewie,  

w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Mikołaja Kopernika w Pszczewie - druk Nr 258 przedstawił  

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawianego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów za- 13;  przeciw-0;  wstrzymujące-1 podjęła 

Uchwałę Nr XXXIV.243.2017 ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

b) Projekt Nr 259 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok przedstawiła 

Skarbnik Halina Jokiel. 

Radny Konrad Kiona pytał o oszczędności w punkcie 5 ppkt 1? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że 110 tys. było w planie, w zakresie tego zadania w 2017 roku 

wykonano dokumentację, samo zadanie realizowane będzie w 2018 roku. 

Radny Konrad Kiona pytał, czy w PROWIE znajdą się środki, do dzisiaj sołectwa czekają na place 

zabaw . Radny obawiał się, czy dobry ruch, że zmniejszamy środki na to zadanie i pytał o gwarancje na 

środki zewnętrzne. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski poinformował, że jeżeli chodzi o wnioski LGD, to wnioski  

z Policka i Stołunia będą realizowane w 2018 roku przy zapewnieniu Dyr. Departamentu PROW. 

Skarbnik  Gminy wyjaśniła, ze zaoszczędzone środki  przeszły do wspólnego mieszka, co wpływa na 

zmniejszenie deficytu. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów za- 11;  przeciw-1;  wstrzymujące-2 podjęła 

Uchwałę Nr XXXIV.244.2017 ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

c) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2017-2025 – druk Nr 

260-przedstawiła Skarbnik Gminy. 



Radni nie wnieśli uwag do przedstawianego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów za- 12;  przeciw-1;  wstrzymujące-1 podjęła 

Uchwałę Nr XXXIV.245.2017 ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

d) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości gruntowych 

niezabudowanych druk Nr 261 przedstawi Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawianego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za- 14;  przeciw-0;  wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę 

Nr XXXIV.246.2017 ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

e) Projekt uchwały w sprawie zasad odpłatności za umieszczanie reklam na terenach i budynkach, 

stanowiących mienie komunalne Gminy Pszczew- druk Nr 262 przedstawił Wiceprzewodniczący 

Romuald Tankielun 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawianego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za- 14;  przeciw-0;  wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę 

Nr XXXIV.247.2017 ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

f) Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Międzyrzeckiego- druk Nr 

264 przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny. 

Radni nie wnieśli uwag do przedstawianego projektu uchwały. 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za- 14;  przeciw-0;  wstrzymujące-0 podjęła Uchwałę 

Nr XXXIV.248.2017 ww. sprawie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.8 Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał odpowiedzi na pisemne interpelacje radnego Ryszarda 

Wołyńskiego. 

Radny Ryszard Wołyński stwierdził, że nie dotrzymano wskazanego w piśmie terminu. Radny  

Wołyński dodał, że nie wierzy w kary umowne. 

 

Ad. 9. Korespondencja 

Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny przedstawił korespondencje, która wpłynęła do rady gminy: 

-sprzeciw przeciwko budowie fermy bydła i trzody chlewnej,  

-pismo Sołectwa Borowego Młyna dotyczące problemów z dostępem do telefonii komórkowej  

i Internetu mieszkańców Silnej Nowej oraz Borowego Młyna. 

Obecna na sesji Pani  Irena Golz osobiście przedstawiła swoje uwagi co do niektórych posesji  

w Pszczewie, ul. Szarzeckiej i promenady oraz plaży komunalnej. 

 

Ad.10. Zakończenie sesji. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, prowadzący Pan Zbigniew Gajewski podziękował wszystkim  

za udział po czym zamknął obrady. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Maria Wojtucka 

  


